
 
 

 

Dagsorden ved YAM’s generalforsamling onsdag d. 29. marts 2023 

1. Valg af dirigent og referent 

Bestyrelsen foreslår Astrid som dirigent og Mette som referent, de vælges.   

2. Beretning fra forpersonen og bestyrelsen 

Beretningen er udsendt til alle medlemmer pr. mail forud for generalforsamlingen. Forpersonen 

fortæller kort om hvilke punkter der har været på dagsorden i YAM i det forgangene år. Herunder 

afholdelse af temadag samt drøftelse om arrangering af virksomhedsbesøg på de enkelte 

afdelinger mm. Beretningen godkendes.  

3. Godkendelse af regnskab og fastlæggelse af budget og kontingent 

Kasséren gennemgår regnskabet fra sidste år. I 2022 har der været afholdt to temadage, dette på 

grund af COVID-19. Resultatet i 2022 viste et reelt underskud, men der er fortsat et samlet 

overskud i foreningen ved udgangen af 2022. Budgettet fra 2023 gennemgås, hvor der ligeledes 

forventes et mindre underskud - et resultat, der fortsat ikke ændrer på et fortsat overskud på 

foreningens konto.  Regnskabet godkendes.  

4. Uddannelse og trivsel: 

- Hvordan har I det i det på de forskellige afdelinger i landet?  

- Opfølgning på rundspørge om mulighed for virksomhedsbesøg m.m. 

- Eventuelle tilføjelser/ændringer til vores ”pixiebog” 

Trivsel: Alle læger angiver god trivsel på deres respektive afdelinger. Som noget nyt, er der i YAM 

blevet flere færdiguddannede speciallæger. Det blev vendt, om der mangler et forum hvor 

speciallæger kan mødes og drøfte eventuelle udfordringer i deres nye stillinger.  

Virksomhedsbesøg: Der har fra YAM været udsendt rundspørge til UKYL’erne på de 

arbejdsmedicinske afdelinger. Formålet har været at belyse hvor mange virksomhedsbesøg 

uddannelseslæger har foretaget igennem det seneste år, samt for at få et overblik om 

opbakningen er hertil. Tre afdelinger har opgjort det præcise antal. Astrid gennemgår de 

tilbagemeldingerne vi har fået, det diskuteres om der er enighed i tilbagemeldingerne, herunder 

de forskelle der er på de enkelte afdelinger, i forhold til prioritering og mulighed for, at få 

patientfri til at foretage dette. Der er enighed i, at det er vigtig vi har kendskab til de virksomheder 

der er i lokalområdet, på den baggrund skal afsættes tid hertil.  

Antallet af virksomhedsbesøg pr. uddannelseslæge pr. år er i gennemsnit (for de tre afdelinger) ca. 

2 besøg, på trods af god opbakning til dette. Der skal gøres opmærksom på, at der kan have været 



 
 

 

afholdt besøg, som ikke har været registreret så de ikke forekommer ved optælling. I plenum 

drøftes hvornår er det meningsfuldt at tage på virksomhedsbesøg.  

Det foreslås, at der laves en arbejdsgruppe som kan snakke med ledelserne på afdelingerne 

omkring hvilke rammerne der ønskes mhp., at sikre, at der afholdes besøg.  

Pixiebog: Ved generalforsamlingen opfordres medlemmerne til at søge information i denne. Den 

skal muligvis have andet navn til uddannelsesguide. YAM hører meget gerne, hvis der er nogle 

uddannelseslæger, som har information, de tænker skal stå i pixiebogen.  

5. Ønsker til temadag, efterår 2023 

Umiddelbart ingen ønsker, folk opfordres til at sende forslag til YAM.  

6. Indkomne forslag til sagsbehandling fra medlemmerne 

Der er ikke kommet nogle forslag.  

7. Valg til bestyrelsen  

På genvalg: Marie Sturesson (sekretær), Line Tannert (kasserer), Lærke Kolding og Jonas 

Lunen valgt ind i maj 2021 (dvs. har været i bestyrelsen i 2 år og derfor på genvalg). 

Astrid Rosenberg (forperson) trådte ind i bestyrelsen i foråret 2020 og har været forperson 

gennem knap 2 år, således ligeledes på genvalg som forperson. 

Mette Madsen valgt ind i bestyrelsen ved GF-marts 2022. Således ikke på valg i år.  

Signe Bidstrup ønsker at træde ud af bestyrelsesarbejdet.  

Astrid Rosenberg, Marie Sturesson, Line Tannert, Lærke Kolding og Jonas Lunen genvælges. 

Derudover indtræder Sasia Skovsted og Mette Mohr som nye medlemmer af bestyrelsen. Ved 

førstkommende bestyrelsesmøde drøftes, om der skal være 8 menige medlemmer af bestyrelsen, 

eller 7 medlemmer og en suppleant.  

8. Evt. andre valg, herunder udpegning af repræsentant til udvalg og arbejdsgrupper som 

f.eks. årsmødeudvalget og kursusudvalget (hvor der mangler medlemmer) 

Det mangler medlemmerne til Årsmødeudvalget og Kursusudvalget. YAM’s medlemmer opfordres 

til at deltage i det vigtige og spændende arbejde der foregår i de 2 udvalg.   

9. Eventuelt 

Intet at referere.   


